
 

З В І Т 

про роботу старости  

села Степове 

 Слобожанської селищної 

територіальної громади  

за 2017 рік. 

 

 



У своїй роботі керуюсь  Конституцією України, Законом України «Про 

місцеве самоврядування в Україні», Меморандумом між  Ювілейною 

селищною  та Степнянською сільською радами, Положенням про старосту. 

Відповідно до статті 14-1 Закону України «Про місцеве самоврядування 

в Україні» на старосту покладаються  такі завдання: 

- представляти інтереси жителів старостинського округу, 

- сприяти  в підготовці документів, що подаються до Слобожанської селищної 

ради та її виконавчих органів жителями села, 

- брати участь у підготовці  проектів бюджету ради в частині фінансування 

програм, що здійснюються на території села, 

- вносити пропозиції до виконкому з питань діяльності підприємств, 

організацій, комунальних закладів та їх посадових осіб  на території 

старостинського округу, 

- здійснювати моніторинг благоустрою. 

У 2015 році жителі села сказали своє «так» об‘єднанню з Ювілейною 

селищною радою, і зараз ми можемо сказати , що результати об‘єднання 

перевершили наші сподівання. Раніше село виживало завдяки допомозі 

фермерів, депутатів районної ради, небайдужих жителів села, а зараз 

виділяються з  бюджету значні кошти для розвитку села. Відзначу, що всі 

пункти, зазначені в меморандумі завдяки зусиллям селищного голови  

Камінського І.М., депутатського корпусу виконавчого комітету 

Слобожанської селищної ради, виконуються в повному обсязі. Були не тільки 

збережені всі об‘єкти інфраструктури села, але й забезпечений їх розвиток, 

переобладнання, реконструкція , благоустрій та інше. 



Ми бачимо як змінилася середня школа. 

Тут все нове: і вікна, й двері, й система 

опалення. На 2018 рік планується  капітальний 

ремонт їдальні, спортивної зали, благоустрій 

території. Такі ж зміни відбулися і в 

дошкільному навчальному закладі і в Будинку 

культури. 

 

Завдяки децентралізації та об’єднанню із Слобожанською селищною 

радою в селі Степове вдалось не тільки 

зберегти всі об‘єкти інфраструктури, але й 

збудовані нові. Це Центр безпеки громадян, 

відкритий у жовтні 2017 року, що забезпечив 

нові робочі місця. Віднині не тільки наші 

односельчани, а й жителі населених пунктів, 

що розташовані поблизу, впевнені в тому, що 

вчасно буде надана протипожежна допомога у разі виникнення надзвичайної 

ситуації. 

За два роки, які ми прожили в 

об‘єднаній громаді,  

відремонтовані всі дороги, 

освітлені 11 вулиць, капітально 

відремонтована каналізаційна 



система, почався ремонт житлового фонду села. 

Для комунального закладу «Керуюча 

компанія «Господар» придбаний 

трактор із різним причепними 

пристроями та інструмент, який 

планується використовувати для 

вивезення сміття, прибирання снігу, 

покосу трави, спилювання дерев. 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

У 2017 році на об ‘єкти в селі Степове, що фінансуються з бюджету 

Слобожанської селищної ради, було витрачено 27,6 млн. грн., а саме – на 

утримання, придбання  та ремонт: 

-  КЗ ДНЗ №3 «Сонечко» - 4,8 млн. грн.,  

-  КЗ «Степнянська ЗОШ ССР» - 9,3 млн. грн.,  

-  КЗ «Слобожанська селищна бібліотека» ССР – 0,2 млн. грн., 

-  КЗ «Степнянський сільський Будинок культури» ССР – 2,2 млн. 

грн., 

- КО «Місцева пожежна команда» - 2,3 млн. грн.,  

- КЗ «Керуюча компанія «Господар» - 2,2 млн. грн,  

- Освітлення вулиць – 0,5 млн. грн,  

- Ремонт доріг – 1 млн. грн., 

- Придбання трактора та прицепних – 1 млн. грн,   

- Благоустрій території села та інше – понад 2 млн. грн. 

 

Я як староста брала активну участь у розробці Стратегії розвитку 

Слобожанської громади , в яку включені багато об‘єктів нашого села, такі як 

об‘їзна дорога, програма підтримки наших фермерів, одноосібників, 

відеоспостереження та інші. Зараз закінчуються роботи із розробки 



Генерального плану села, що дасть можливість збільшити територію села, а 

це й житло для молоді, й нові об‘єкти інфраструктури. 

Я вважаю великим досягненням реформи децентралізації те, що було 

збережене надання адміністративних послуг на місці. Жителі села не їдуть за 

довіреностями, актами обстеження та іншими довідками до виконавчого 

комітету Слобожанської селищної ради. Всі ці послуги надаються в відділі 

розвитку та благоустрою села, який працює в приміщенні, де була 

Степнянська сільська рада. 

До відділу розвитку та благоустрою с.Степове  в 2017 році звернулися: 

- за довідками - 1173 особи; 

- за характеристиками - 12 осіб; 

- за актами обстеження  матеріально-побутових  умов сім’ї - 208 осіб, 

підготовлені пакети документів на матеріальну допомогу  117 особам; 

З питань  нотаріату  звернулися: 

- за консультаціями - 39 осіб; 

- складено та посвідчено  заповітів - 25 шт; 

-  складено та посвідчено заяв про відмову від належної частини 

спадщини - 1 од.; 

- складено та посвідчено довіренностей - 33 од.; 

- за консультаціями з питань реєстрації шлюбу, народження та смерті 

– 38 осіб; 

З питань надання субсидії звернулися: 



- за  консультаціями, допомогою  у заповнені заяви та декларації для 

оформлення  субсидії  - 343 особи, 

- роздано повідомлень про нарахування   субсидії  254 особам; 

- за допомогою  в оформленні документів для одержання компенсації 

за  економію субсидії (монетизація)  -  40 осіб; 

- надано консультацій із цього питання 17 особам. 

З питань реєстрації місця проживання,зняття з реєстрації місця 

проживання звернулися: 

- за виписками  з домовох книги - 18 осіб; 

- за  консультаціями  в оформлені заяв  на  реєстрацію, зняття з 

реєстрації громадян  - 119 осіб; 

- за  консультаціями  по відновленню втрачених документів - 2 осіб; 

- за  архівними довідками з питань призначення пенсії – 3 особи. 

Розглянуто  314 заяв громадян. 

- поновлено довідки про склад сім’ї  9 особам; 

- складено 3 акти  перевірки житлових умов заявників; 

- надані консультації з квартирного обліку 4 особам; 

- займалися пошуком придбання  житла за обласні кошти  сироті  

Куриленко Альбіні Михайлівні; 

-  рознесено та вручено 296 повісток військовозобовязаним. 

Із земельних питань звернулися: 

- з нарахування та сплати земельного податку– 912 осіб; 



- за допомогою  в оформлені податкової  декларації про майновий стан 

та доходи  з  паїв  за 2016 рік - 167 осіб; 

- за допомогою в оформлені технічної документації із землеустрою 

щодо встановлення меж земельної ділянки в натурі – 9 осіб; 

Проведена робота з 43 особами - боржниками  зі сплати податку на 

землю. 

-  вручалися під підпис листи-попередження власників паїв  про 

терміновий покос  обочини дороги, прилеглої до земельних ділянок (паїв) по 

трасі Дніпропетровськ-Хутірське. 

Проводилася робота з сім’ями, які потрапили  в складні життєві 

обставини. 

Постійно беру участь у засіданнях виконавчого комітету, пленарних 

засіданнях сесій та в роботі депутатських комісій, в обговоренні бюджету 

розвитку в частині коштів, що спрямовуються на село. Веду особистий 

прийом громадян, беру участь у вирішені проблем, з якими вони звертаються, 

готую  відповіді на звернення жителів села. Провожу зустрічі з керівниками 

підприємств, організацій. комунальних закладів з метою вивчення проблем, 

визначенням шляхів їх вирішення. Підвищувала свою кваліфікацію на курсах 

в ДРІДУ НАДУ, брала участь у Всеукраїнських та обласних семінарах. 

Не поза увагою залишаються наші пенсіонери, одинокі люди похилого 

віку. Опікується ними фахівець із 

комунального закладу «Милосердя». 

Але не тільки хлібом єдиним жили 

ми ці два роки в об‘єднаній громаді. В 

2017 році активізувалося  культурне та 

спортивне життя села. Проводилися 



святкування Нового року, 9 Травня, проводилися обласні ігри патріотів. 

Святкували в 2017 році й День села, 85-річчя його утворення, День 

Незалежності України та багато інших. 

 

 

 

Велика робота була проведена зі збирання матеріалів з історії села, 

наших предків-першопрохідців, трудових династій, видатних людей. 

Проводився конкурс на «Кращий двір», переможці якого отримали цінні 

подарунки. 

Не можу не відзначити 

волонтерських рух, який діє в селі з 

початку військових дій у зоні проведення 

АТО. Перших бійців, що призивалися з 

села, ми зодягали «від» і «до». А далі 

забезпечували  фронт, госпіталі, блок-

пости овочами, консервацією, товарами 

першої необхідності. До цієї справи долучалося все населення села, фермери, 

діти. 

Досвід нашого об‘єднання переймають інші громади, так як ми 

об‘єдналися  одні з перших в Україні, маємо позитивний досвід. Ми не тільки 



приймаємо делегації голів місцевих рад, старост з усієї України, але й 

представників тих громад, які стали на шлях обєднання. Я була учасником 

народного університету, утвореного обласною державною адміністрацією, 

задача якого показати на практиці перевагу об‘єднання тим, хто ще 

вагаються. Особливо депресивним маленьким селам, тим, що приєднуються, 

бо їх турбує проблема, що центр знищить їх інфраструктуру. Ми були в усіх 

районах області та переконували на своєму прикладі, що децентралізація – це 

перспектива розвитку. 

Зроблено багато, але й 

плани не малі. Це й капітальні 

ремонти, благоустрій подвір’я 

школи, дитячого садка, Будинку 

культури. Це й створення 

безпечних умов проживання в 

селі, шляхом відеоспостереження,  

будівництва тротуарних доріжок 

по вулиці Миру, ремонт житлового фонду,  закінчення освітлення вулиць. 

На сьогоднішній день найпроблемнішим є питання медичного 

обслуговування жителів села. В амбулаторії немає аптечного пункту, 

поступають скарги на роботу головного лікаря. Чекаємо результату медичної 

реформи. 

Проблемним є і транспортне сполучення з містом Дніпро. Поступають 

скарги мешканців, що автобуси на зворотному шляху не заходять в село. 

Зараз пройшла зміна автоперевізника  після проведеного областю тендеру. 

Після офіційного оголошення переможця й початком їх роботи на маршруті, 

будуть вестися переговори  із вирішенню даної проблеми. Жителі  просять 

також поставити на території села банкомат. 



Всі події в селі ми висвітлюємо на сайті Слобожанської селищної 

ради. Бажаючі можуть прочитати, взяти участь в обговоренні, дати свої 

пропозиції. 

 

Староста села Степове                                        Євгенія КОРІННА 

 


